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   Виробник  і пайовик : щоб зв’язок між нас не зник!

...Окрім стаціонарної торгівлі, на прохання 
жителів, використовуємо також виїзну 
торгівлю, у тих селах, де немає магазина. 
Одним із таких сіл були Панфили. Велике 
село над трасою завжди популярне у 
пристоличному регіоні. ..

 - стор. 6

...На пропозицію власника компанії 
Олександра Мостіпана, торгову марку 

вирішили назвати «П’ятачок». Згодом ця 
назва закріпилася, стала впізнаваною, а 
бренд завоював прихильність багатьох 

споживачів. ...
- стор.2

Ми з хлібом! Назло ворогам!
Наша історія почалася з клаптика землі! На жаль, нинішній сільськогосподарський 

рік, безумовно, найтяжчий за всю історію нашого підприємства та й сучасної Украї-
ни загалом! Бо сіяти доводилося під загрозою життю наших хліборобів, бо ростили і 
збирали, озираючись на небо... Проте наш коровай з того став іще смачнішим і вагомі-
шим, за що хвала рукам і серцям усіх, хто нам його подарував! Шановні хлібороби Групи 
компаній! Прийміть низький уклін і велику шану не лише за труд і професіоналізм, а й 
за героїчну відвагу! Ви довели, що прадідівське ремесло в надійних руках! З Днем праців-
ників сільського господарства! Миру та процвітання вам та вашим родинам і Україні!  

З повагою, Олександр Мостіпан, власник ГК «Нива Переяславщини»

20 листопада -
День працівників сільського господарства України  

...Нинішній рік, як і для всієї 
України, для компанії був непро-
стим, але не дивлячись на усі об’єк-
тивні обставини, «Нива Переяс-
лавщини» тримає слово і виплачує 
своїм пайовикам 16% від норма-
тивно-грошової оцінки землі...

...Недаремно нову рубрику  «Мудрість 
вічності...» відкриває книга Мирослава 
Дочинця, письменника, що дав світові 
вічника Андрія Ворона, який у нещадних 
жорнилах долі зумів не лише дожити 
до 104 років, але й зберегти непохитну 
душу, зібрати безцінне намисто мудрості 
людської, донести до загалу скрижалі 
апостольської віри в довершеність Божу  

та Його творіння - Людину!. ... стор. 8...стор. 4
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В Канаді випускають державні 
облігації на підтримку України, 

– Трюдо
Прем’єр-міністр Канади Джастін 

Трюдо 28 жовтня оголосив про по-
чаток випуску канадських держав-
них «Облігацій суверенітету Украї-
ни», які спрямовані на підтримку 
фінансування допомоги Україні у 
війні з рф. Таку заяву Трюдо зро-
бив на Конгресі українців Канади 
у місті Вінніпеґ, повідомляє «Євро-
пейська правда».

Повідомляється, що строк облі-
гацій становитиме п’ять років, а 
надходження від них уряд Канади 
буде спрямовувати на допомогу 
Україні через спеціальний рахунок, 
що адмініструється Міжнародним 
валютним фондом. Кошти звідти 
йдуть на такі потреби, як виплата 
пенсій та закупівля палива напере-
додні зими.

Крім того, Канада окремо ви-
діляє 55 мільйонів доларів у межах 
раніше оголошеного фінансування 
міжнародних гуманітарних органі-
зацій для підтримки ініціатив з під-
готовки України до зими - надання 
притулку та розподілу предметів 
першої необхідності, як-то ковдри, 
одяг, опалювальні прилади та пали-
во.

«Канада залишається непохит-
ною у своїй відданості підтримці 
народу України у його боротьбі 
проти незаконного та варварського 
вторгнення Путіна, і ми продовжу-
ватимемо робити все можливе, щоб 
забезпечити Україну ресурсами, 
необхідними для перемоги. Тепер, 
шляхом облігацій, призначених для 
України, канадці можуть зробити 
свій внесок у ці критичні зусилля 
через нову інвестицію, підтрима-
ну на федеральному рівні», - про-
коментувала міністерска фінансів 
Канади Христя Фриланд.

Ціни на світло не зміняться до 
кінця березня

Сьогодні, незважаючи на війну 
і масовані обстріли енергетичної 
інфраструктури, ухвалено рішення 
зберегти незмінними тарифи для 
населення, щоб запобігти додатко-
вому фінансовому навантаженню 
на наших громадян, – сказав міністр 
енергетики Герман Галущенко.

Також він підкреслив необхід-
ність своєчасної оплати комуналь-
них платежів, зокрема за електрое-
нергію. Це зокрема необхідно для: 
стабільної роботи енергокомпаній, 
оперативного проведення ремонтів 
об’єктів і обладнання, пошкодже-
них Росією. Наразі діє фіксований 
тариф для індивідуальних побуто-
вих споживачів: 1,44 грн/кВт год 
при споживанні до 250 кВт год на 
місяць, 1,68 грн/кВт год при спожи-
ванні понад 250 кВт год на місяць.
Якщо ж мовиться про колективних 
побутових споживачів, то ціна ста-
новить 1,68 грн/кВт год.

 «Перевесло» №11(29)

СОЇ ДОВЕЛОСЯ НЕСОЛОДКО

Потім погода знову піднесла 
сюрпризи, коли під час жнив 

ранніх зернових, саме у той час, 
коли сої найбільше потрібне сонце, 
– були дощі. І зрештою, коли пора 
розкошувати й радувати господарів 
урожаєм, вересень із жовтнем накрили 
землю мокрим рядном. Так і вийшло, 
що увесь період розвитку сої довелося 
миритися із не дуже гарними умовами 
росту.

«Війна зламала усю стратегію. Наші 
багаторічні напрацювання доводилося 

весь час коригувати. Якщо досі ми 
мріяли, щоб у липні-серпні пішли 
дощі, бо сої постійно не вистачало 
вологи, то зараз нібито і вологи 
було, хоч відбавляй, але погода була 
прохолодна, коливання температур 
і соя стресувала. А тут ще жнива у 
нас були на сої затяжні, як і дощі. 
Весь час доводилося вишукувати 
час між дощами та розриватись між 
кукурудзою і соєю, вирішуючи, 
де менша вологість. Та все-таки 
великого просідання по врожайності 
сої ми не отримали, далися взнаки і 
висока якість посадкового матеріалу 
і злагоджена робота інженерної та 
аграрної служби. Помучились ми з 
соєю немало!

Пробували молотити на різних 
полях, і таки вишукували погожі дні, 
щоб і вологість зерна була невисокою 

і соя не встигла розтріскатись. 
Наразі компанія повністю завершила 
збирання сої, тепер усі сили можна 
кинути на кукурудзу. І хоча не хочеться 
збирати качанисту між дощами, і є 
проблеми із сушінням, зловорожий 
сусід не дає нормально жити, але 
команда працює злагоджено, тому 
віримо, що все подолаємо і зможемо», 
- коментує закінчення жнивної пори 
на сої директор з питань рослинництва 
Станіслав Кошіль.

А якщо глянути на сою в полі, то так 
і не скажеш відразу, що вона пережила 
важкий період. Рослинки гарні, бобів 
багато, стоять собі, перешіптуються 
і чекають допоки потечуть рукавами 
комбайнів до кузова машин і 
помандрують на сушку, щоб стати 
чудовим кормом нашим поросяткам.

У полі аж два агрономи й обидва 
молоді: Володимир Барабаш 
контролює збирання прямо із кабіни 
комбайна, і судячи із задоволеного 
вигляду, - все йде добре. Поруч, 
зустрічає МАН ще молодший агроном, 

він взагалі зараз лише на практиці, 
Євген Хмарін, навіть планшет ще не 
завів, отже путівку водієві підписує на 
коліні.

Комбайнери Олександр Глушко 
та Костянтин Корбачов свою 
справу знають добре, так що навіть 
директор ТОВ «Нива Фарм», Віталій 
Трохименко, головний на відділку, 

претензій до комбайнерів не має. «Все 
добре, каже Віталій Олександрович, 
- нам якби ще хоча б кілька сонячних 
днів, щоб зібрати сою, а кукурудза 
потерпить». Ніби на замовлення 
аграрія, сонце лагідне, на небі жодної 
хмарки, вітер підсушує рослинки, 
а два МАНи Петра Никифоровича 
та Анатолія Петровича Томіловичів 
безперестанку снують, доставляючи 
сою на елеватор. Усе непросте життя 
сої завершується щасливою дорогою 
на сушку.

Зазвичай соя в аграріїв – то панянка. І 
возяться із нею, і носяться, і годять їй 

усіляко. Цьогоріч їй довелося пережити усі 
проблеми цього непростого 2022-го. Сіяли її 
навесні на Київщині якраз у найгарячішу пору 
наступу на Київ. Тому тут було не до того, 
щоб точно по нормі давати мінеральні добри-
ва та слідкувати, щоб вчасно макро і мікрое-
лементи отримала. Благо, що Група компаній 
«Нива Переяславщини» багато років поспіль 
вносить органіку під свої культури, тому сої 
перепало підживлення із запасів ґрунту



  3УКРАЇНІ!

 від 5 листопада 2022 року

«У далекому 2008 році, 
коли на перший план 
вийшли питання не лише 
м’ясопереробки, але і 
реалізації виробленої про-
дукції, відразу виникло 
питання, що потрібна власна 
мережа і власна торгова 
марка. 

На пропозицію власника 
компанії Олександра 
Мостіпана, торгову мар-
ку вирішили назвати 
«П’ятачок». Згодом ця 
назва закріпилася, стала 
впізнаваною, а бренд 
завоював прихильність 
багатьох споживачів. Нині 
нам 14, за мірками людського 
життя – ми ще зовсім юні, 
але як виробник харчової 
продукції пройшли значний 
шлях. 

За цей час змінювалися 
наші підходи, росла 
кількість виробленої 
продукції, збільшилася 
кількість магазинів фір-
мової торгівлі. Нині це уже 
35-й м’ясний магазин, із 
широким асортиментом 
свіжого охолодженого 
м’яса, ковбасних виробів, 
напівфабрикатів. Ми не 
стоїмо на місці, постійно 
вивчаємо попит, ідемо 
назустріч смакам наших 
споживачів. Нині добре 
усвідомлюємо, що прис-
корений темп життя робить 
вимогою часу збільшення 
кількості й асортименту 
продукції, яку можна 
приготувати вдома за кілька 
десятків хвилин, тому 
постійно додаємо щось нове 
до лінійки нашого гриль-
меню та напівфабрикатів. 

Окрім нашої фірмової 
торгівлі, ми представлені 
також у великих мережевих 
супермаркетах Києва, 
бачимо,  що покупець 
спробував нашу продукцію, 
вона йому сподобалась, тому 
маємо змогу нарощувати 
обсяги. Задля цього останнім 
часом придбали багато 
одиниць імпортної сучасної 

техніки для м’ясопереробки, 
нові багатотоннажні авто-
мобілі, щоб доставляти 
охолоджену продукцію до 
столиці. А наші невеличкі 
машини «П’ятачки» що-
денно завозять свіжі вироби 
до наших магазинів. Зараз 
ми також працюємо над 
збільшенням торгівельних 
точок  у  ближніх районах. 
Бачимо перспективним 
напрямок Черкащини, 
Кіровоградщини, цен-
тральних областей України. 

Усі наші досягнення – 
це злагоджена і сумлінна 
робота команди людей, від 
м’ясопереробки до кожного 
із продавців. Вітаючи 
колектив ТМ «П’ятачок» із 

Днем народження, хотів 
би побажати насамперед 
головного для кожного 
– Перемоги. Це сьогодні 
питання номер 1, усе 
решта, ми з вами здолаємо 
і зможемо. Гарної всім 
роботи, вдячних покупців, 
задоволення від зробленого, 
нових чудових, а головне 
мирних років життя нашій 
улюбленій торговій марці», 
- зазначив Олександр 
Миколайович. 

Усі колеги приєднуються 
до вітань і щиро вдячні 
за працю. Спасибі усім 
виробникам, великий рес-
пект усім продавцям нашої 
продукції. Торгова марка 
«П’ятачок» - це наше 

З ДНЮХОЮ, П’ЯТАЧОК!

День народження – це той особливий день, коли хочеться оглянутись і переконатись, що 
ти все робив правильно. Коли тобі є чим поділитися із близькими, рідними, друзями, коли ти 
приймаєш вітання і мрієш про майбутнє. Сьогодні такий день у торгової марки П’ятачок». 

Про досягнення та плани на майбутнє питаємо у куратора торгової марки, фінансового директора 
компанії Олександра Кучера....

улюблене дітище. Усіх, хто 
стоїть за прилавком великих 
магазинів, маленьких 
магазинчиків, виїзної тор-
гівлі. Це свято наших 
водіїв, що встають раніше 
за сонечко, щоб хтось у 
столиці чи віддаленому 
селі мав можливість 
подати до родинного столу 
смачнючу продукцію. 
Це свято менеджерів, 
всього торгівельного від-
ділу, на чолі із Тетяною 
Стецюрою, які якимось 
нікому незрозумілим 
чином «розрулюють» ве-
ликі потоки продукції 
і знаходять компроміс 
між виробництвом та 
торгівельними мережами. 

Це, зрештою, свято кожного, 
хто колись прикипів серцем 
до улюблених смаколиків 
«П’ятачка» і назавжди 
залишиться його палким 
СМАКУВАЛЬНИКОМ.

ІЗ ДНЮХОЮ, «П’Я-
ТАЧОК»! Довгого і 
щасливого життя! І особисто 
для кожного українця, по 
секрету, від іменинника: ми 
вже готуємо всеукраїнський 
шашлик для нашої Перемоги, 
щоб кожного разу ми із 
спокійним серцем могли 
сказати: ЖИВІТЬ СМАЧНО, 
БО МИ, УКРАЇНЦІ, ТОГО 
ВАРТІ!

Любимо вас, як хочемо 
Перемоги! 

Зі святом!

«Все 

красиве має 

бути їстівне! »

Сальвадор Далі
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ЗАВЕРШУЄМО РОЗРАХУНКИ 
З ПАЙОВИКАМИ

 «Перевесло» №11(29)

«Вважаємо земле-
власників своїми пар-
тнерами й соратниками та 
маємо на те вагомі причини. 
По-перше, високо цінуємо 
довіру до компанії, бо з 
багатьма із 9 тисяч наших 
пайовиків співпрацюємо 
уже близько 25 років. По-
друге, вважаємо ці стосунки 
запорукою успішного 
розвитку компанії, бо 
практично усі 24 тисячі 
орендованої землі, є вла-
сністю людей. По-третє, 
наші загальні принципи 
й відношення до землі 
збігаються із баченням 
землевласників. Поруч із 
запровадженням сучасних 
підходів до землеробства, 
ми є прихильниками 
дбайливого ставлення до 
довкілля. Зокрема і внесення 
органічних добрив у ґрунти, 
розумної сівозміни та 
покращення стану ґрунтів.

Нинішній рік, як і для всієї 
України, для компанії був 
непростим, але не зважаючи 
на усі об’єктивні обставини, 
«Нива Переяславщини» 
тримає слово і виплачує 
своїм пайовикам 16% від 
нормативно-грошової оцін-
ки землі з урахуванням 
умов договору, як і обіцяв 
Олександр Олексійович 
Мостіпан. Наразі рівень 
розрахунків становить 
75 відсотків. Загалом на 
розрахунки за орендовані 
паї компанія цьогоріч 
витратить близько 80 
мільйонів гривень. Також 
майже 8 мільйонів – це 

ПДФО із паїв, 60% яких 
надійде до місцевих громад. 
Також, зрозуміло, що ми 
виплатили й військовий збір. 
Ми завжди дотримуємось 
взятих на себе зобов’язань, 
тим паче у такій непростій 
ситуації, в якій перебуває 
кожен із наших пайовиків», 
- зазначає директор Групи 
компаній Віталій Шакель.

Ще п’ять років тому у 2017 
році ми одними із перших 
запровадили систему без-
готівкового розрахунку. 
Компанія звикла працювати 
відкрито і чесно, тому нам 
нема чого приховувати, а 
перерахунок на картку зна-
чно зручніший. Тому у нас 
прохання до всіх пайовиків: 

надайте свій картковий 
рахунок адміністратору 
вашого населеного пункту, 
це значно спростить і 
прискорить розрахунок. З 
усіма землевласниками, які 
надали свої реквізити, окрім 
двох сіл, уже розрахувались. 
На черзі розрахунок із 
людьми переважно літнього 
віку, які з якихось причин не 
мають карткових рахунків.

Також продовжуємо вико-
нувати нашу програму 
лояльності. Наразі прово-
димо безплатну оранку 
та дискування городів. 
Паралельно із виплатами 
вручаємо ящик (12 банок) 
тушкованки. Наші пайовики 
можуть скористатися 

дисконтною карткою 
знижок на товари торгової 
марки «П’ятачок», надаємо 
юридичну та інші види 

допомоги своїм пайовикам. 
Для налагодження опе-
ративного зв’язку із 
пайовиками, у селах 
працюють адміністратори, 
тому землевласник 
може звернутись до 
адміністратора та розв'язати 
питання, яке його цікавить. 
Також компанія може 
провести розрахунки й в 
натуральній формі – зерном 
пшениці чи кукурудзи. Для 
цього також слід звернутися 
до адміністратора чи пра-
цівників земельного відділу 
компанії. Для зручності 
пайовиків налагоджено 
отримання зерна у мішках, 
а працівники компанії 
доставляють його за 
вказаною адресою. «Нива 
Переяславщини» завжди 
готова працювати, дбаючи 
про землю, шануючи зем-
левласника і докладаючи 
зусиль до розвитку України.

Посеред сірих осінніх днів так 
хочеться тепла, тому мандруємо 

до його осередку, в теплицю.
Тут хазяйнує чудова жіноча 

десятка, бо саме десять працівниць 
у городній бригаді, яка вже багато 
років існує у Групі компаній «Нива 
Переяславщини». Наша компанія 
можна сказати, суто чоловіча, тільки 
незначний відсоток працівників 
– жінки. Цей колектив суцільно 
жіночий і опікуються вони дуже 
важливими питаннями – вирощують 
городину. Ви можете запитати для 

чого сільськогосподарській компанії, 
провідному виробнику свинини, той 
город. І будете здивовані, коли ми 
скажемо, що він потрібен, як повітря. 
І ось чому.

«Однією зі сторін нашої 
корпоративної соціальної від-
повідальності є турбота про майже 
двотисячний колектив співробітників. 
Багато років тому взяли на себе 
відповідальність не тільки за створення 
належних умов праці, але і за 
збереження здоров’я працівників, а тут, 
як відомо, харчування посідає чільне 

ТЕПЛИЦЯ ВІД 
Ніжне, життєдайне, приємне – все це про тепло. Його очікують 

повертаючись додому, ним тішаться, зустрічаючи близьких, воно дарує 
затишок і без нього ніяк. Ним можна повернути до життя, підтримати та 
вберегти водночас...Або як довели сучасні російські терористи, воно може 
бути предметом шантажу. А ще воно допомагає рости й розвиватись...

Традиційно осінь га-
ряча пора не тільки щодо 
проведення осінньо-по-
льових робіт, але й щодо 
виконання компанією зо-
бов’язань перед власника-
ми орендованих паїв

Пс.40:2
Хто милостивий до 

ближнього, той позичає 
Господу, і Він воздасть йому 

за благодіяння 
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ТИМ, КОГО ДОЛЯ ВИПРОБОВУЄ НА 
МІЦНІСТЬ

Це мала бути розповідь виключно із цифр, бо Група 
компаній «Нива Переяславщини» вже 30 місяців поспіль 
розносить пакунки милосердя жителям громад. Це мав 
бути короткий допис, бо сьогодні не читають довгих 
оповідань, час інакший...

СЛОВА ТЕПЛО 

...Але відкладемо зап-
лановане на потім, бо поїздка 
настільки вразила, що просто 
не можемо інакше.

Як завжди пакуночки поїхали 
по селах і у кількох населених 
пунктах довелося побувати 
і нам. Майже три роки 
тому, визначаючи категорію 
жителів, яким допомагатиме 
«Нива», очільник компанії 
Олександр Мостіпан ви-
рішив, що це мають бути 
люди одинокі, літнього 
віку, які обслуговуються 
соціальними працівниками. 
Як він сам тоді сказав: «люди, 
яких доля випробовує на 
міцність». З того часу ми 
пройшли сотні будинків і 
зустрілися із багатьма людьми, 
і знайшли тисячі підтверджень 
визначенню Олександра Олек-
сійовича. Цього разу це було 
особливо щемко.

Ми живемо у непростий час. 
Нам важко. Важко всім. Хтось 
не може впоратися із депресією 
від нелюдської війни, хтось 
у постійній тривозі: як там 
успіхи на фронтах, хтось 
щосекунди молиться за сина, 
брата, батька і чекає маленької 
звісточки у Вайбері: все OK! 
Комусь болить душа за рідних 
у полоні, хтось місяцями чекає 

повідомлень від близьких. 
Нам усім нелегко… Але є такі, 
хто має усе це помножене на 
несправедливість долі, яка 
обділила ще і фізично: не дала 
можливості ходити, робити 
руками, рухатись, повноцінно 
жити. Сила і витримка 
цих людей вражає! І таки-
ми незначними ввижаються 
наші буденні непорозуміння: 
невимитий посуд, проблеми на 
роботі, сварка із сусідкою чи 
розірвані синові штани. 

Ми привозили звичайні 
продукти, а люди раділи 

так, ніби це були вишукані 
делікатеси. Десь лежить 
паралізована мама, а донька 
має нерухому одну ногу, 
а іншу підвернула, і тому 
навіть звичайні кроки, яких 
ми робимо тисячі за день, їй 
зробити – мужність і мука. 
Хтось без ніг у глиняній 

хаті-мазанці тільки на руках 
«доходить» до порога, щоб 
взяти пакунок, посміхнутись 
і сказати: «… протягнемо 
місяць до вашого приходу, 
тільки не забудьте про нас..». 
Хтось немічний сам, але 
щосили тримає у житті сестру 
чи брата, якому зовсім скрутно 
і він живе лише на силі волі.

Ми зустрічали у будинках 
людське горе у найогиднішій 
його личині, але водночас 
бачили стійкість і людяність 
у найвеличнішому їх прояві. 
Жертовність рідних, яку 
не виміряти звичайними 
людськими мірками. Тому ми 
щасливі, що можемо хоч трохи 
покращити життя цих людей, 
бо на наше «тримайтеся», вони 
відповідали: «прорвемося!». 
Дуже хочеться, щоб ми справді 
прорвались і щось змінили 
у соціальній сфері держави, 
і щоб благодійність була не 
рідкісним проявом, а нормою, 
а людське життя, незалежно 
від того, як обійшлася із тобою 
доля, було якісним.

Прит.22:9
Хто дає нужденному, не 

зубожіє! 

місце. Тому і з’явилася ініціатива із 
налагодження якісного і постійного 
харчування працівників. Відразу це 
було для колег, що працюють вахтовим 
методом, згодом поширилося на всіх. 
Підходи до харчування базуються 
на трьох китах: це має бути корисно, 
смачно і збалансовано. І якщо із 

м’ясом проблем немає, бо ми його 
вирощуємо самі. Крупи, олію та хліб 
закуповуємо, то з овочами та фруктами, 
особливо із їх якістю і сезонністю, 
завжди виникали проблеми. Звідси 
рішення вирощувати овочі самотужки. 
Розпочавши із городництва, згодом 
відчули потребу у зелені та фруктах, 
так поступово виросло невеличке 
підприємство із власними грядками, 
а згодом і теплицею, яке повністю 
забезпечує потребу компанії. Загалом 
обсяги вирощування дозволяють 
наситити вітамінними компотами та 
смачними салатами щоденний раціон 
працівників. Багато років куратором 
цієї справи є наш провідний аграрій, 
директор з рослинництва Станіслав 
Кошіль», - коментує стан справ у цій 
царині директор компанії Віталій 
Шакель.

До дівчат у городню ми потрапили 
якраз у міжсезоння, коли основні 
культури уже зібрані, а рослинки для 
майбутніх салатів щойно з’явилися 
на світ. Але серед цього такого 
похмурого і дощового вересня дуже 
захотілося тепла, затишку і надії, тому 
теплиця саме це місце. ЇЇ господиня 

Валентина Бугай називає себе скромно 
овочівником, хоча і її та всіх дівчат 
можна сміливо назвати й квіткарками, 
і ягідницями, словом господинями. 
Три роки тому з’явилась перша пробна 
теплиця, потім додавалася ще і ще одна, 
Збудовані з дотриманням усіх сучасних 
вимог, теплиці мають і якісний ґрунт, 
виключно з органічними добривами, 
слава Богу у компанії їх не бракує, 
і крапельний полив і обігрів, навіть 
любовно обкладені солом’яними 
тюками, щоб захистити зимою від 
холодних вітрів. А ще дівчата радіють, 
що це робота не сезонна, а цілий рік, бо 
взимку вони мають достатньо турбот 
у теплиці, а влітку ще й у городній 
бригаді. Ми потрапили якраз на чудовий 

процес, коли дівчата допомагали зовсім 
молодесеньким огірочкам набирати 
висоту. Дивовижне видовище – стрункі 
огірочки, ніжно-зелені та зовсім юні, 
які набираються сили, щоб уже за 
кілька тижнів подарувати перші хрумкі 
плоди. А ще у дівчат є салат, шпинат, 
рукола, кріп, петрушка і купа усілякої 
вегетаріанської смакоти. А просто за 
стіною теплиць угинаються гілки від 
малини та вже закладено нові ряди 
полуниці. Тут-таки цвітуть троянди, які 
ніяк не може перемогти осінь і дівчата 
самі, у вишитих сорочках, схожі на 
барвисті троянди. І таким теплом від 
усього цього віє, що геть не хочеться 
їхати звідси в обійми дощику і мрячної 
осені…
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«Робота на кухні непроста і 
відповідальна, - каже куратор 
напрямку Олександр Ярощук. 
Одна справа приготувати їжу 
вдома, а зовсім інша годувати 
близько двох тисяч людей, а 
якусь кількість із них ще й 
тричі на день. Тут зовсім інші 
вимоги до приготування їжі. 
Вона повинна бути насамперед 
безпечною, потім корисною, 
смачною, і вже зовсім із області 
фантастики, вона має бути 
естетично гарною, виглядати 
смачно.

Тому професія кухаря 
непроста, тим паче, коли ти 
готуєш у таких обсягах. Щоб на 
сьому годину уже був готовий 
сніданок для колег, хтось 
повинен встати о четвертій, 
зробити усі необхідні за-
готовки, подбати, щоб 
найбільш трудомісткі процеси 
уже були виконані, тому наші 
працівниці, а це, в основному 
жінки, працюють позмінно. 
Ми маємо затверджене 
двотижневе меню, у якому 
страви підібрані так, щоб 
навіть люди, що працюють 
фізично, були нагодовані. 

Враховується калорійність 
страв, їх харчова поживність, 
адже основна частина 
співробітників компанії – то 
чоловіки, тобто їх ще треба 

нагодувати. 
Працюють у нас три 

їдальні: у Паришкові, 
Вознесенському та 
основна – у селі 
П е р е я с л а в с ь к е . 
Забезпечують наше 
харчування 60 осіб, 
сорок із них – кухарі 
та офіціанти, решта 
– водії. Працівники 
відповідальні, до роботи 
ставляться професійно, 
більшість працює уже 
тривалий час і добре знає свою 

страву. Усі продукти закуповує 
менеджер, відповідно до 

потреб, якусь частину зелені 
забезпечує наше фермерське 
тепличне господарство. 
Люди, які трудяться 

в а х т о в и м м е тод ом 
отримують додатково масло, 
молочні продукти, печиво, 
варення, звичайно наші 

ковбасні вироби, тушковану, 
щоб у разі потреби можна було 
перекусити. 

Харчуємо також усіх 

задіяних на польових роботах, 
тому у нас ціла армія 

машин-пікапів, які 
доставляють обід 

прямо на поле. Усі 
разом – кухарі, 
водії, менеджери 
– єдина команда, 
яка щоденно дбає 

про гарний настрій 
і налаштованість на 

роботу колег, годуючи 
всіх смачними стравами».

На «Ниві» немає працівника, 
який би не любив кухарів. 

Страви, які ми їмо, смачні, 
щойно зварені і приготовлені з 

любов’ю. 
Спасибі, вам, дорогі наші 

кухарі! Ми любимо все, що 
ви готуєте. Особливо солянку, 
борщ, капусняк, гороховий суп, 
розсольник – усі ваші смачнючі 
перші страви. Спасибі вам 
за соковиті котлетки, ніжну 
курочку, смажену рибку, 
картоплю пюре і печеню з 
м’ясом. І окреме спасибі за 
узвар. Вимушені зізнатися, що 
якщо кудись дівається кілька 
стаканів компоту, то ми їх 
таємно випиваємо, бо просто 

неможливо відмовитись від 
такооої смакоти. 

Ще раз вітаємо вас із 
професійним святом, нехай 
ваші страви будуть і надалі 
такими ж смачнючими, нехай 
кожне наше «дякую», а їх за 
день ви чуєте близько двох 
тисяч, обертається злагодою 
ваших родин, благополуччям 
у сім’ях, достатком і радістю 
в домі. 

Тисячу разів спасибі за 
роботу, ви робите наше 
професійне життя маленьким 
святом і ви справді умієте це 
робити!

КУХАРІ: ЛЮДИ, ЩО НЕСУТЬ СВЯТО
Українці, напевно як ніхто інший, знають, що без смачних голубців, салатів, і гори всілякий 

смаколиків, жодне свято – не свято. Ті, хто хоч раз вдома приймав гостей знає, що це кілька днів 
викинутих із життя і подарованих святу щасливого шлунка. Але є люди, для яких приготування 
їжі – то професія. Саме про них зараз мова, бо нещодавно ми відзначили всесвітній день кухаря і 
кулінара. А значить усі працівники Групи компаній «Нива Переяславщини» мали нагоду подякувати 

своїм кухарям

Можливість дістатися на роботу вчасно, без 
громадського транспорту і з комфортом може 

оцінити лише той, хто багато років поспіль від’їздив 
вранішньою електричкою на Київ.

Співробітники Групи компаній «Нива 
Переяславщини» мають геть інші враження. Майже 
дві тисячі працівників дістаються до місця роботи й 
додому службовим транспортом. Наші автобуси різні 
- від трудяг ПАЗиків до комфортабельних Вольво. 
За день вони «намотують» сотні кілометрів, а наші 

водії прокидаються ще до сходу сонця, щоб кожен 
працівник дістався до свого робочого місця вчасно.

«Створення належних умов для роботи - 
частина відповідальності «Ниви», органічна 
складова виробничого процесу. Щоденне бажання 
співробітника працювати із повною віддачею та 
задоволенням, залежить також і від цього аспекту 
нашого життя. Для підприємства це непросто, бо 
автобусів постійно бракує. Але ми узгоджуємо графік 
руху так, щоб забезпечити максимально зручні умови 
для кожного», - так організацію підвезення коментує 
директор Групи компаній Віталій Шакель.

Водії – то особливий народ і часто навіть їх рідні 
ображаються, що вони машині приділяють стільки 
часу. Ми у цьому пересвідчились самі, бо очі шоферів 
горять, а розповідати про машину можуть годинами. 

Цього разу героєм дня став «переяславський» 
маршрут, мікроавтобус Мерседес та два його водії. 

Валентин Чемерис працює у компанії 14 років, 
тисячі кілометрів доріг у нього за плечима, найбільше 
часу пропрацював на м’ясовозах. Це він щоранку 
привозив продукцію ТМ «П’ятачок» до споживачів, 
зараз дос-тавляє працівників до роботи.

Інший водій - Андрій Редька, разом з «Нивою» 

шість років, і за цей час 
«освоїв» багато тех-
ніки, але найбільше 
уподобав пасажирські 
перевезення. До своєї 
машини водії ставляться 
з повагою: «Тут тобі й 
дві повноцінні пічки, і 
індивідуальний пульт 
управління для кожного 
пасажира. Салон так 
і просить проїхатись, 
шкіряний, дуже міст-
кий, навіть дуже 
високим чоловікам 
чи пишним панянкам 
тут вистачить місця. Є м’яка підсвітка, люк, 
індивідуальний обдув, регульована спинка сидіння. 
Навіть телевізор та мікрофон. Маршрут великий 
– до Переяслава із заїздом у Строкову, Пристроми, 
Вовчків, Гланишів, і так кілька разів на день, але у 
такому автобусі не відчуваєш втоми», - наперебій 
розповідають драйвери про свій транспорт. 

Коли ми вранці сонні сідаємо у автобус, то маємо 
пам’ятати, що наш водій прокинувся на кілька годин 
раніше, щоб підготувати техніку і привезти нас до 
роботи, а ввечері значно пізніше він повернеться 
додому, тому надійних машин, легкої дороги і 
вдячних пасажирів, дорогі водії!

ЛЕГКОЇ ДОРОГИ ВОДІЯМ
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«Так склалося, 
що у цьому 

непро стому 
році ТМ «П’ятачок» 
відкрила уже два магазини. 
Перший, у Воронькові, на по-
чаток наступу ворога на Київ, 
був уже на стадії відкриття. 
Потреба у продуктах була 
настільки високою, що ми 
доклали усіх зусиль і попри 
війну таки відкрили магазин 
у Воронькові 7 березня цього 
року. Другий «воєнний» 
відкрили нещодавно. І тут ціла 
історія.

Окрім стаціонарної тор-
гівлі, на прохання жителів, 
використовуємо також виїзну 
торгівлю, у тих селах, де немає 
магазина. Одним із таких сіл 
були Панфили. Велике село 

над трасою завжди 
популярне у 

пристоличному 
регіоні. На початку 

війни туди, якомога далі від 
ворожого наступу, переїхала 
значна частина киян. Згодом 
ще додалися українці, що 
виїхали із зони бойових дій, 
тому вийшло, що людей 
багато, а продуктів, особливо 
м’ясних, бракує.

Виїзна торгівля спланована 
так, що за день ми заїжджаємо 
у кілька сіл, а в Панфилах була 
така кількість покупців, що 
доводилось знову повертатись 
на завантаження, тому 
тоді ж, у березні, ухвалили 
рішення про розміщення там 
фургончика. Згодом його так 
уподобали місцеві жителі, 

П'я
та

чок у Панфилах

що нещодавно облаштували 
там невеличкий магазинчик, 
у якому є весь асортимент 
продукції. Постачання проду-
кції відбувається тричі на 
тиждень – понеділок, сере-
да та п’ятниця», - розповідає 
про історію торгового закладу 
менеджер зі збуту Наталія 
Дубошей.

Нині магазинчик працює 
щоденно із 8.00 до 14.00. Це 
єдиний заклад, що працює за 
таким графіком, але покупців 
влаштовує, до такого графіка 
вони вже пристосувалися. 
Господарює в магазині Оксана 
Миколаївна Штука, приємний 
і милий продавець, який не 
тільки продасть обране, але 
і запропонує новинку на 
ваш смак. Хоча магазинчик 
і маленький, швидше це 
павільйон, але у ньому є весь 
асортимент м’ясної продукції 
ТМ «П’ятачок»: ковбаси 
варені та копчені, сосиски й 
сардельки, напівфабрикати 
та охолоджене м’ясо, - сло-
вом усе, чого прагне ваша 
душа. Для шанувальників 
також завезли усілякі соуси, 
а віднедавна для зручності 
покупців розпочали ще 
торгувати хлібом, так що тепер 
можна прийти до «П’ятачка» і 
придбати все необхідне.

Відтак магазинчик ще і 
змінив місце розташування, 
він стоїть у самому центрі 
села поруч із сільською 
радою. Завітайте до нашого 
маленького «П’ятачка» і ви 
зустрінете там усміхнену 
продавчиню Оксану, яка 
запропонує вишукані та 
якісні смаколики до вашого 
столу.

М’ясний магазинчик неподалік дому - то велика 
зручність. Тут тобі й знайомий продавець, майже 
близька людина, і можливість купити свіжу продукцію, 
а ще зробити замовлення для урочистості чи ювілею. 
Особливо приємно це у тривожний час, коли ворог 
намагається всіляко знищити саму надію на наше 
спокійне життя

Діти сприймають події 
в рази гостріше за 

дорослих. Вони гучніше 
сміються, але й гучніше 
плачуть. І те, як дорослий 
реагує на війну, варто 
помножити щонайменше 
вдвічі — з огляду на вік, 
психіка ще не сформована, а 
отже — чутлива.

«Діти — це найбільш враз-
лива категорія в суспільстві. 
У силу свого віку вони достат-
ньо гостро сприймають події, 
що змінюються, стають не-
безпечними, і повністю зміню-
ють оточуюче середовище та 
спричиняють різку динаміку 
психоемоційних зв’язків із до-
рослими. Дитина не лише пе-
реживає втрату, розлуку з 
батьком. Дитина мусить ви-
йти зі свого звичного стану, 
виїхати зі своєї кімнати, зі 
свого ліжка, не завжди може 
взяти із собою іграшки, які 
є дуже важливими для неї. 
Якщо доросла людина більш-
менш психічно це може сприй-
мати, то для дітей це надто 
гостра емоційна подія», — го-
ворять психологи.

Насамперед усе залежить 
від дорослих, які поряд. Якщо 
мама, тато та інші найближчі 
дорослі в стані себе опанувати 
— то з психікою дитини все 
теж буде в нормі. Дитина дуже 
чутлива до емоцій батьків і 
зчитує сум, тривогу, страх зі 
своїх найближчих значимих 
людей.

«Насамперед для дити-
ни важливий стан, у якому 
говорить мама чи тато до 
своєї дитини. Якщо в мами не 
паніка, не істерика, вона не 
вириває собі на голові волос-
ся, а може підібрати слова, 
спокійно поговорити, емоцій-
но стабільна, то й дитина 
має право на свої почуття. 
Якщо дорослий сам не ста-
більний, то це для дитини є 
дуже травматичним», — го-
ворить Вікторія Ратєєва.

«Якщо моя доня плаче 
чи нервує, я передусім пе-
ревіряю, у якому стані я 
сама, — говорить Юлія, мама 
6-річної Каміли. — Я знаю, 
що вона завжди віддзеркалює 
мій власний стан. Навіть 
якщо гримить, і ми сидимо 
в коридорі — але якщо я 
спокійна, то і вона спокійна».

Разом із донечкою вони з 
Києва виїхали через тиждень 
після початку війни та спроби 
застосування правил «двох 
стін». Юлія розповідала, що 
пройшла всі стадії психічної 
травми — від заперечення 
та істерик до депресії і 
прийняття. Доня весь цей час 
була цілковито на її хвилі.

«Я намагалася бути з нею 
чесною. Говорила, що так, не-
безпека існує. Але поки я поруч 
— я зроблю все, щоби її захи-
стити. Її це заспокоювало», 
— ділиться молода мама.

«Коли мене запитують, чи 
варто говорити з дітьми про 
небезпеку війни, я гадаю, що 
так, тому що сама тема війни 
постійно сьогодні присутня в 
інформаційному просторі, і 
дитина будь-якого віку сто 
відсотків із цим зіткнеться. 
Для дитини в будь-якому віці 

дуже важливо відчувати саме 
безпеку. Батьки мають гово-
рити — я про тебе піклуюсь, я 
буду поруч, мені також може 
бути страшно і я також не 
розумію, що відбувається, але 
я буду виконувати всі обов’яз-
ки, я тебе люблю. Варто це 
робити чесно й доступно», — 
говорить психолог.

Але не треба розповідати 
дитині те, чого вона не 
запитує. Забагато інформації 
лякає дитину — так само, як 
і її брак спричиняє до різних 
дитячих фантазій — відомо, 
що вони можуть бути вельми 
бурхливими в ранньому 
віці. До того ж страшніші за 
реальність.

«З одного боку, діти відчува-
ють саме реальну тривогу — 
страх, розпач, дуже вміють 
сприймати те, що відбуваєть-
ся з близьким оточенням. А з 
іншого — доповнюють її свої-
ми фантазіями», — говорить 
Ратаєва.

Назад у дитинство
Війна це не просто стресова 

ситуація. Це безпрецедентно 
травматична подія, яку далеко 
не кожному поколінню дітей 
доводиться переживати.

«Якщо дитина є учасником 
воєнних конфліктів, вона буде 
переживати сильний стрес. 
Ці події незворотні, і їх важко 
усвідомлювати саме дитині. 
Якщо переїжджають — це 
зміна ще і звичного оточен-
ня. Немає бабусі, найближ-
чих друзів, у батьків невизна-
ченість майбутнього, роботу 
багато хто втратив», — по-
яснює психолог.

Це може призвести до 
непередбачуваних наслідків 
— наприклад, дитина в 
молодшому шкільному віці 
починає ходити під себе або 
смоктати палець, на кшталт 
2-річного малюка. Тобто, 
відбувається регресія. Також 
діти починають хворіти, 
погано спати й навіть ходити 
уві сні.

Ще в малюка може 
зіпсуватись поведінка. 
Завжди добрий та слухняний 
хлопчик чи дівчинка може 
перетворитися на плаксу 
й агресора. Зазвичай це 
трапляється в ситуації, коли 
батьки надто сконцентровані 
на своєму непевному май-
бутньому. Дитина підсвідомо 
почувається себе непотрібною 
й починає привертати увагу в 
демонстраційний спосіб.

«Це так у дитини працює 
психіка, — коментує ситуацію 
Вікторія Ратєєва. — Буває, 
мама починає бити дитину. 
Виходить так, що мама 
не справляється, дитина 
не справляється — і ще 
більше, дитина відчуває себе 
знеціненою й непотрібною. 
Такого робити не можна. З 
дітьми треба говорити».

Французький психоаналітик 
Франсуаза Дольто вважала, 
що з дітьми про війну 
треба говорити. Якщо діти 
запитують, чи загинемо — 
відповідати чесно, що таке 
трапитися може. Бо ще більша 
небезпека для дитини — 
залишитися у порожнечі, у 
невідомості.

Що відчуває дитина під час 
війни та як її заспокоїти?

Війна ранить психіку кожного, а особливо тих, у 
кого вона тільки формується. Як виховати ментально 
здорову дитину в умовах воєнного стану та мінімізувати 
ризик психотравми на все життя?



Керівництво та працівники Групи Компаній «Нива Переяславщини» щиро, з роси і води  зичать пайовикам-ювілярам многая літа. тепла від сонця і людей! А «Перевесло» запрошує вас надсилати 
на електронну адресу pereveslo@ukr.net або передавати привітання через відповідальних по населених пунктах - для пайовиків безкоштовні!

У Козлові 5-го жовтня зустрів 70 
років Тарасенко Іван Григорович!  

У Любомирівці Горбач Микола 
Маркович(4.10) та Андрійченко 
Марія Йосипівна (26.10) зустріли 
70-річчя, а Караченко Катерині 
Семенівні  31.10 виповнилося 80! Се-
менівка теж вітала ювіляра - 65 років 
5.10 відзначив Тихий Іван Павлович!

Щастя і миру!

У Русанові 60 відзначи-
ли Романенко Віктор Ми-

колайович(8.10), Близнюк Раїса 
Пилипівна(9.10), Киричок Лариса 
Михайлівна(11.10), Зеленська Ніна 
Григорівна(14.10), Мудревська Ва-
лентина Степанівна(16.10), 65 - Кар-
пенко Микола Юлійович, Соловей 
Микола Павлович(23.10), Вірич Сер-
гій Петрович(29.10)!

Усіх щедрот земних!

У Сомковій Долині 
весело зустріли 65 років Сте-
панченко Іван Григоро-
вич(9.10), Кирик Микола 
Миколайович(3.10), а Тара-
сенко Іван Григорович(5.10) 
та Сич Любов Степанів-
на(25.10) -70! 75 - Марченко 
Василь Іванович(3.10). 

Щастя вам!

У Вознесенсько-
гому 15.10 60 святкував 
Чабей Володимир Васи-
льович, а Іващенко Ганна 
Єгорівна 22.09 - 80!  У Двір-
ківщині 70 - Костюк Во-
лодимир Іванович(3.10), 
Маковецький  Володи-
мир  Степанович(11.10) та  
Даницький Василь Васи-

льович(15.10). Миру!

У с. Стара Оржиця свят-
кували 60 ПАНЧЕНКО ЛЮБОВ 
ВОЛОДИМИРІВНА(23.10). У 
Новій Оржиці 1.10 70 зустрів 
П’ята Віктор Миколайович, а 
ХОЛОД ІВАН ІВАНОВИЧ 08.10 
зустрів 85-річчя! У Сотниківці 
60-річчя відзначив 27.10 Баса-
нець Микола Олексійович. 

У щасті і мирі літуйте!

У Студениках: 60-річчя  
святкувала Таран Любов Миколаїв-
на - 12.10, 5.10 -65-Герасько Віра Пав-
лівна, а Луценко Ганна Федорівна 
15.10 - 85! У Двірківщині 60 років мав 
3.10 --Приймак Віталій Олексійович, 
65 - Дядін  Сергій Петрович(5.10), 
Дзюба  Сергій  Борисович(14.10) та 
Кравченко Лідія Миколаївна(20.10)! 

Хай Бог оберігає вас! 

У с. Гостролуччя зу-
стріли 60 років - Коломієць 

Любов Іванівна(22.10),
80-ліття - Демченко Ольга 

Степанівна (11.10).
У Русанові маємо ще один 

поважний ювілей - 85 відзначила 
Приходько Катерина Сидорів-

на(8.10)!
 Зичимо щастя і щедрот зем-

них!

 

У с. Ничипорівка 1-го ве-
ресня святкував 75-річчя Леглай 
Василь Григорович!  80 років 
- 14.09 - ДАРАГАН ВІРА ПАВ-
ЛІВНА!

Миру і щастя! 
   Многії літа!

Вітальна світлиця - «Перевесельце»!

08420, Україна 
Київська обл., Бориспільський р-н,
с. Переяславське, вул. Привокзальна, 2
 http://niva-group.com
Матеріали номера підготувала Г. Третяк
Редагування і верстка - М. Нанінець

Міжрайонний інформаційний бюлетень
Групи компаній «Нива Переславщини»
Розповсюджується на Бориспільський  та Бровар-
ський райони київської оБласті.
Віддруковано - ПП «Видавництво «Слово»
Наклад- 3000 примірників

У Яблуневому 65-річчя  
відзначили  Бараннік Тамара Воло-
димирівна(4.10) та Балай Наталія 
Олексіївна (26.10), 70 - Стрілець 
Надія Василівна (17.10)!

У Двірківщині 70 зустріли  - Ко-
стюк Володимир Іванович(03.10) 
та Даницький Василь Васильо-
вич(15.10). 

Миру і добробуту! 

Магнітні бурі. 11 листопада — магнітна буря потужної інтенсивності, яка триватиме до двох днів. 15 листопада — меншої інтенсивності 
- близько 12 годин. 18 листопада — магнітна буря середньої інтенсивності. 25 листопада — дуже потужна магнітна буряна декілька днів. 

У с. ПЕРЕЯСЛАВСЬКЕ 15  жо-
втня 85-річчя зустріла Луценко 
Ганна Федорівна. 

У Паришкові 1.10 відзначили: 
70-ліття - Плохотнюк Алла 
Григорівна, 85 - 15.10 - Восколо-
вич Віра Григорівна! 

Многая-многая літа бажаємо! 

Мудрість вічності  8

...І мені, на щастя, відкрилася та 
наука. Все, що я шукав, було в мені. Його 
лише належало відкрити, звільнити 
від сміття.

Я вчив не боятися вмирущости, 
не боятися забуття. Робіть те, що 
переживе вас. Те, що зробите лише ви і 
ніхто инший. Робіть се для загального 
добра, для батьківщини, для родини. 
Бо в сьому і закладена наша вічність.

Криво осміхнувся сам до себе: «Ко-
лись ми хихоніли з професорських казок 
про жабоїдів-французів. Хочеш не хо-
чеш, а мусиш у се повірити…»

 «А зуби чим чистите, 
що завжди такі здорові?» 
«Нігда нічим не чистив. Лише полощу 
їх двічі на день. Вдосвіта паленкою з 
дичок, а увечері — ропою. Дуже добре 
зубам, та й кров гріє».

Кажуть, якщо кожного дня з’їдати 
7 горіхів, то й проживеш на сім років 
довше. У бочки збирають падалиці 
з-під дерев, а відтак скислу «кериню» 
переганяють на пахучу паленку.

А в спеку роблять киселицю: в 
криничну воду кришать огірки, буряк, 
цибулю, кріп, тмин, підсолюють і 
кладуть на сонце.

Ніколи нікуди не поспішай. І завжди 
встигнеш… Не хапайся гарячково за 
роботу — і все зробиш вчасно. А якщо 
не зробиш, то й не біда, зробить хтось 
инший…

Коли життя не варте копійки, коли 
ти засинаєш сном смерти і з подивом 
прокидаєшся, — стаєш цілком иншим.

Така моя доля — як дірява льоля. Але 
нічого: череп’я довше живе, як цілий 
горнець».

Полюбіть свою долю. Відкрийтеся 
їй і терпляче прийміть її такою, якою 
вона є. І вона прийме вас такими, 
якими ви є.

Будьте вдячними; втішайтеся з 
кожної своєї справи; сподівайтесь 
тільки на ліпше; робіть те, що любите, 
і любіть те, що робите; робіть добрі 
вчинки; живіть з тими, кого любите.

Не похваляйся своїм хистом і не 
жертвуй усім заради свого ремесла. 
Бо народжені ми не для ремесла. Воно 
дано лише в поміч душам, які зліпив 
великий Ремісник. І втішився. То й ми 
більше тішмося тим, що душа наша 
доброго творить, а не руки й мозок.

Щастя... Його чекають і шукають, 
за нього борються й страждають, не 
знаючи доконечно, що се таке. Ніхто 
не обіцяв нам щастя, зате обіцяно 
допомогу. І я не знаю рецепції щастя, 
зате знаю, як наповнити втіхою 
кожен свій день.

Перше, се – вода. Жива, чиста 
природна вода. Наповняйте, 
освіжайте, змивайте кожну 
клітинку тіла водою. Вода наповнить 
молодістю і вимиє мертвотне. 
Друге – повітря. Наповняйте, осві-
жайте, очищайте легені чистим воз-
духом. Більше бувайте просто неба чи 
хоча б гуляйте перед сном. Спіть при 
відчиненому вікні. Дихайте просто-
ром. Дихайте вільно, глибоко, ситно. 
Найліпше се виходить при плаванні. 

Третє – їжа. Застановіть собі 
не сідати за стіл, якщо там не-
має свіжого овоча чи фрукта. А 
якщо буде тільки се, то й не біда. 
І на трьох наріжних каменях постає 
моє земне життя. Се – триєдина 
потрібність. Потрібність для ін-
ших, потрібність для Господа і по-
трібність собі. Але як добутися сьо-
го? Спирайтесь на Дух, Рух і Слух. 
Дух. Повсякчас очищайте і на-
повнюйте силою спокою свою душу. 
Рух. Повсякчас зміцнюйте тіло рухом, 
фізичними зусиллями до першого поту. 
Слух. Повсякчас вслухайтеся в довко-
лишній світ і в світ нутряний.

Якщо навчишся приймати, віддавати 
і не судити, тоді докладатимеш мало 
зусиль, а діставатимеш багато. 
Якщо навчишся все робити з радістю 
і любов’ю, то доможешся всього 
бажаного. Якщо навчишся ні до чого 
й ні до кого не прив’язуватися, то 
матимеш увесь світ і всіх людей.

Головне – відкрити для себе Природу 
і прийняти її в собі. Тоді тіло твоє 
буде обмінюватися енергією з тілом 
Природи, а розум черпати від Її розуму. 
І ти зрозумієш, що головне не сила, а 
розподіл сили. Головне – не розум, а 
мудрість прийняття. Головне – не 
брати, а давати. Головне – не потреба 
достатку, а потреба світла.

Се – квасоля, чорниці, капуста, 
вівсяна крупа, помаранча, жовтий 
гарбуз, соя, риба (найліпше лосось), 
шпинат, чай, помідори, індичка, горіхи, 

кисле молоко. Добре, якщо матимете 
їх на столі хоча б чотири рази на 
тиждень.

Будь м’яким, щоб не зломитись. Будь 
твердим, аби не зігнутись.

Коли під гнітом тягарів не знаєш, 
що скинути з себе, перше, що скинь 
– гордощі. Все инше поступово само 
впаде».

Маноле (Мануш) – перше ім’я Ісуса.
Настає день, коли ти вже не годен 

бути вчорашнім.
Зроби мене уважним і допитливим, 

щоб у строкатості буднів вчасно 
зупинитися на відкриттях і досвіді, 
які мене схвилювали. Убережи мене від 
страху пропустити щось у житті. 
Дай мені не те, що я собі бажаю, а те, 
що мені дійсно необхідне. Навчи мене 
мистецтву маленьких кроків».

Загартування і біль визволяють нас 
від зла всередині нас і від пристрастей.

Стіснений простір помагає монахові 
приборкати себе, самозаглибитися, 
звернутися до свого серця. Не знав я 
тоді, що сей досвід колись придасться 
й мені.

Таким ти Йому потрібен. Будь собою! 
Приймай себе! Радій собі! Заглядай у 
себе – і знайдеш у сій криниці все. Бо 
дано тобі все, що потрібно. І понад се.

Приховуй добро, що робиш, зате 
відкривай те, що доброго роблять 
инші.. 

...Це лише епізоди. Почитайте або 
прослуйте всю аудіокнигу. Вона врятує 
від депресії, придасть духу!

З благословіння автора

ВІЧНИК. СПОВІДЬ НА ПЕРЕВАЛІ 
ДУХУ

Швновні наші читачі! У прагненні донести до вас більше мудрості життєвої, 
яку ми черпаємо з бездонної криниці - Книг, пропонуємо вам нову рубрику  «Мудрість 
вічності...». А відкриває її книга Мирослава Дочинця, письменника, що дав світові 
вічника Андрія Ворона, який у нещадних жорнилах долі зумів не лише дожити 
до 104 років, але й зберегти непохитну душу, зібрати безцінне намисто мудрості 
людської, донести до загалу скрижалі апостольської віри в довершеність Божу  та 
Його творіння - Людину! І просто вчить як не згубитися у несамотому вирі реалій...


